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Protokół nr XX/15 
z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu 29 października 2015 r. 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 trwała do 23:00. 
Obrady prowadził Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdzając kworum poinformował, że 
w obradach uczestniczy 18 radnych, w związku z tym obrady są prawomocne. 
W krótkim czasie od otwarcia sesji na obrady przybyli kolejni radni. Łącznie 
obecnych było 21 radnych (nieobecny radny Rafał Olejnik). 
Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć odczytał list senatora RP Grzegorza Peczkisa o treści: 
„Szanowna Pani Prezydent, Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Panie i Panowie 
Radni Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, 

Nieobecność moja na dzisiejszej sesji Rady Miasta jest wynikiem wyboru na senatora 
RP. Formalnie wybór ten nastąpił z chwilą opublikowania oficjalnych wyników wyborów 
przez PKW, co nastąpiło w dniu wczorajszym w godzinach popołudniowych. 

Z szacunku do Rady Miasta oraz powagi obrad i wyborów, które są przez nią 
podejmowane nie mogę w nich dzisiaj czynnie uczestniczyć. Z pokorą będę zabiegał o Wasze 
wsparcie i współdziałanie na rzecz rozwoju naszego regionu i lokalnej społeczności w swoich 
działaniach. Jestem dumny, że mogłem z Wami pracować, uczyć się od Was i nabierać 
doświadczenia. Bardzo Wam za to dziękuję. 
Z wyrazami szacunku Grzegorz Peczkis”. 
 
Ponadto przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Grzegorz Peczkis – już jako 
senator RP – zapowiedział swoją obecność na listopadowej sesji Rady Miasta. 
Wówczas będzie sposobność do złożenia okolicznościowych gratulacji. 
 
Kolejna uroczystość związana była z pożegnaniem pani Janiny Szymańskiej, która po 
28 latach pracy w Biurze Rady Miasta odchodzi na emeryturę.   
 
Następnie prowadzący obrady Andrzej Kopeć przedstawił wniosek pani prezydent 
miasta o uzupełnienie porządku obrad o 5 projektów uchwał, tj.: 
– zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 
– w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadania Gminy Rudziniec w 

zakresie prowadzenia i rozwoju infrastruktury ośrodków wsparcia dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, 

– w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości 
niemieckiej w Kędzierzynie-Koźlu, 

– w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-Koźlu, 
– w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 630 tys. zł  

Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu z przeznaczeniem na finansowanie 
przebudowy drogi powiatowej nr 2056 O – ul. Mostowej w Kędzierzynie-Koźlu: 
Etap II. 
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Radni jednogłośnie, tj. 18 głosów „za”, przyjęli wniosek o uzupełnienie porządku 
obrad o 5 projektów uchwał. 
(wydruk z głosowania nr 1, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Porządek obrad sesji uwzględniający wprowadzone zmiany przedstawia się jak 
niżej: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołów z sesji Nr XVII z dnia 10 września 2015 r., Nr XVIII z 

dnia 1 października 2015 r. i Nr XIX z dnia 15 października 2015 r. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie 
środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem gminy 
Kędzierzyn-Koźle. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych oraz oświadczenia Radnych. 
Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

7. Problem bezdomności w gminie Kędzierzyn-Koźle.  
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w 

roku szkolnym 2014/2015. 
9. Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości 

niemieckiej w Kędzierzynie-Koźlu, 
2) w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-

Koźlu, 
3) w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego 
podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład,  

4) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa 
własności nieruchomości składającej się z działki nr 1045, położonej w 
Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Kłodnica, w rejonie ul. Elewatorowej, 

5) w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania nagród za wysokie osiągnięcia 
sportowe oraz rodzaju i wysokości tych nagród, 

6) w sprawie współpracy partnerskiej pomiędzy miastem Kędzierzyn-Koźle,                         
a samorządem Rejonu Jonawskiego, 

7) w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadania Gminy Rudziniec 
w zakresie prowadzenia i rozwoju infrastruktury ośrodków wsparcia dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, 

8) w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 630 
tys. zł  Powiatowi Kędzierzyńsko–Kozielskiemu z przeznaczeniem na 
finansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 2056 O – ul. Mostowej w 
Kędzierzynie-Koźlu: Etap II 

9) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2015, 
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10)  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 
11)  w sprawie skargi złożonej w dniu 11 września 2015 r. na działalność Zarządu 

Osiedla Śródmieście polegającą na nieprawidłowym powiadamianiu członków 
Rady Osiedla o zwołanym posiedzeniu Rady Osiedla. 

10. Wybory przedstawicieli Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, zaproszonych do 
pracy w zespołach roboczych powołanych przez Prezydenta Miasta. 

11. Wybory ławników sądowych na kadencję 2016-2019. 
12. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
13. Zakończenie obrad. 

 
Ad 2. 
Przyjęcie protokołów z sesji Nr XVII z dnia 10 września 2015 r., Nr XVIII z dnia 
1 października 2015 r. i Nr XIX z dnia 15 października 2015 r. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że nikt nie zgłosił uwag do ww. 
protokołów, w związku z tym uważa protokoły za przyjęte. 
 
Ad 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawił Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 

(pisemna informacja dołączona do niniejszego protokołu) 
 
Ad 4. 
Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 

 
Radni przed sesją otrzymali „Informację o działaniach Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym, podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania 
aktów kierownictwa wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie 
postępowania podatkowego”. 

(pisemna informacja dołączona do niniejszego protokołu) 
 

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska uzupełniając informację poinformowała o: 
– zawartym porozumieniu  z Bankiem Żywności i MOPS na dostarczanie osobom 
potrzebującym produktów żywnościowych; 
– uruchomieniu dla mieszkańców punktu nieodpłatnej pomocy prawnej. Porady 
prawne udzielane są w Urzędzie Miasta w każdą środę; 
– otrzymaniu dofinansowania w wys. 415 tys. zł. na modernizację hali sportowej przy 
al. Jana Pawła II,  
– organizowanym w dniach 16-22 listopada Światowym Tygodniu  
Przedsiębiorczości. Opolskim koordynatorem organizacji ŚTP w naszym 
województwie został Kędzierzyńsko-Kozielski Park Przemysłowy Sp. z o.o. Zaprosiła 
radnych na wykład prof. Leszka Balcerowicza. W drugim dniu ŚTP, tj. 17 listopada o 
godz. 12 planuje się podpisanie umowy wstępnej ze spółką Kędzierzyńsko-Kozielskie 
Terminale na dzierżawę portu; 
– ogłoszonych dwóch konkursach: na prowadzenie schroniska dla zwierząt oraz na 
zagospodarowanie kompleksu zamkowego. 
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Ad 5. 
Informację o stanie środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym 
uwzględnieniem gminy Kędzierzyn-Koźle przedstawił Krzysztof Gaworski, 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska.  
Dla pełnego zobrazowania tematu, na sesji została przedstawiona prezentacja, z którą radni 
mieli możliwość zapoznać się wcześniej, gdyż otrzymali ją pocztą elektroniczną. 
 
Grzegorz Mateja sceptycznie wypowiedział się o celowości przedstawiania radnym 
takich prezentacji. Zawierają one zbyt wiele szczegółowych danych liczbowych, co 
powoduje, że informacja staje się mało czytelna. 
 
Z uwagą tą nie zgodził się Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska. Podkreślił, że 
zaprezentowany zakres danych na temat stanu środowiska ma na celu udzielenie 
odpowiedzi na wszystkie pytania osób zainteresowanych tym problemem. 
Poinformował również o procedurze weryfikowania wyników badań stężenia benzenu 
w powietrzu. Zapewnił, że norma stężenia jest dotrzymana, stacje automatyczne są 
kalibrowane co dwa tygodnie. Wyniki ze stacji automatycznych są przekazywane 
każdego dnia o godz. 12 do Warszawy, a na godz. 14 muszą być w Europejskiej 
Agencji Ochrony Środowiska. Zdementował zarzuty przedstawione na sesji Rady 
Powiatu, że benzen jest tak wysoki, że Wojewódzki Inspektor wyłączył stacje. 
Podkreślił, że jest to nieprawdziwa informacja, a każde wyłączenie, awaria, brak 
pomiaru jest obwarowane obowiązkiem wytłumaczenia i wyjaśnienia. 
 
Andrzej Kopacki na wstępie wskazał na błędny zapis jednej z ulic, tj. figuruje ulica 
Książąt Opolskich, która jest w Opolu, a nie w Kędzierzynie-Koźlu. 
Upewnił się, że maszt przy ul. Piramowicza nie stwarza zagrożenia dla zdrowia 
mieszkańców okolicznych bloków. Wyniki pomiarów wskazują poziom 
promieniowania elektromagnetycznego 1,3V/m.  a norma wynosi 5V/m. 
Kolejny temat poruszony przez radnego dotyczył ożywionej korespondencji 
prowadzonej w 2012 roku z WIOŚ przez Biuro Poselskie Pani Poseł Brygidy 
Kolendy-Łabuś. Korespondencja ta nawiązywała do wniosków wynikających z 
konferencji naukowej poświęconej benzenowi. Zwrócił się o informację, czy 
podejrzenia na temat emisji benzenu przez jedną ze spółek potwierdziły się. Czy 
WIOŚ ma innych podejrzanych na liście. Dodał, że aktualnie poziom benzenu 
znacznie obniżył się. 
 
Krzysztof Gaworski, Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, na wstępie 
poinformował o obowiązkach Inspekcji Ochrony Środowiska realizowanych w ramach 
działalności kontrolnej. Nie potwierdził podejrzeń dotyczących emisji benzenu przez 
jedną ze spółek.. Uzasadnił przekonanie, że kwestia benzenu w Kędzierzynie-Koźlu  
nigdy nie będzie załatwiona w sposób zerojedynkowy. Powodem tego jest fakt, że 
benzen używany jest w kilku instalacjach, pewne rzeczy nakładają się, do tego 
dochodzą awarie, ścieki przemysłowe. Poinformował o obłożeniu przez trzy lata 
Kędzierzyn-Koźle pierścieniem pomiarów pasywnych benzenu. Pierścień ten był 
stopniowo zacieśniany do źródła największej emisji, czyli źródła największych stężeń. 
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Zadeklarował, że jeżeli będzie zainteresowanie to prześle informację na ten temat. 
Obszernie omówił działania WIOŚ związane ze stanem środowiska. 
 
Ryszard Masalski zwrócił się z pytaniem, czy spalarnie ponadregionalne będą 
przejmować strumienie odpadów, które dotychczas kierowane są do regionalnych 
instalacji przetwarzania odpadów komunalnych (RIPOK).  
 
Krzysztof Gaworski, Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, poinformował, że 
nie ma wiedzy na ten temat. 
 
Adam Oczoś poinformował, że mieszkańcy os. Azoty zwracają uwagę na  zwiększony 
poziom hałasu na osiedlu, które sąsiaduje z pobliskimi zakładami. Większość uwag 
dotyczy występowania podwyższonej emisji hałasu szczególnie w porze 
popołudniowej i nocnej podczas  rozruchów instalacji technologicznych, po postojach 
remontowych, jak również podczas prawdopodobnie przekroczenia warunków 
krytycznych pracy instalacji. Być może powodem odczuwania emisji hałasu, przez 
mieszkańców szczególnie ul. Przodowników Pracy, jest wykonana wycinka drzew. 
Przed wycinką tworzyły one ekrany akustyczne. Zwrócił się z prośbą o podjęcie 
działań, aby zminimalizować uciążliwość zwiększonej emisji hałasu. Dodał, że 
możliwe, iż normy hałasu nie zostały przekroczone, jednak sygnalizuje problem. W tej 
sprawie złoży także interpelację. 
 
Witold Rusak potwierdził przeprowadzenie wycinki drzew na terenie należącym do 
Lasów Państwowych. Dodał, że w przyszłości planuje się uzupełnienie wycinki 
nowymi nasadzeniami. Wyraził przekonanie, że źródłem hałasu nie są Zakłady 
Azotowe, a normy hałasu emitowanego przez ten zakład nie są przekroczone. 
Podziękował panu Krzysztofowi Gaworskiemu za przedstawienie radnym obszernej 
prezentacji na temat stanu środowiska. Zwrócił uwagę, że od trzech lat średnioroczne 
stężenie benzenu nie jest przekroczone, gdyż zakłady przemysłowe zrobiły bardzo 
wiele, aby poprawić stan środowiska. Poruszył problem emisji zanieczyszczeń 
powietrza przez część gospodarstw domowych. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć zwrócił się do radnych, którzy mają pytania do 
pana inspektora, o ich przedstawienie. Jednocześnie wyjaśnił, że jeżeli lista pytań do 
pana inspektora zostanie wyczerpana, to opuści on obrady Rady, a temat będzie 
kontynuowany po 10-minutowej przewie. 
 
Katarzyna Dysarz poinformowała, że jest zadowolona z powodu poprawy jakości 
środowiska. Jednocześnie zaproponowała wniosek aby Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska rozważył możliwość stworzenia zachęt do montowania i 
budowania domów pasywnych, ekologicznych, ogrzewanych pompami ciepła. Dodała, 
że jest to bardzo kosztowna inwestycja, a gminne programy przewidują niewielkie 
dotacje takich inwestycji. 
 
Krzysztof Gaworski, Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, zapewnił 
o poparciu wniosku radnej, jednak WIOŚ jest powołany do innych zadań. 
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Jednocześnie wskazał na możliwość pozyskania środków na edukację ekologiczną, 
która pośrednio ma wpływ na świadomość mieszkańców w dziedzinie poprawy stanu 
środowiska  
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć podziękował panu Krzysztofowi Gaworskiemu za 
osobiste stawiennictwo i zaprezentowanie radnym Informacji o stanie środowiska na 
obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem gminy Kędzierzyn-Koźle. 
Następnie ogłosił 10 minut przerwy (przerwa trwała od 16.00 do 16.20). 
 
Po wznowieniu obrad kontynuowano punkt 5 „Informacja o stanie środowiska na 
obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem gminy Kędzierzyn-Koźle”. 
 
Adam Oczoś nawiązał do wypowiedzi radnego Witolda Rusaka – sprostował, że jego 
wypowiedź nie dotyczyła Zakładów Azotowych, lecz wskazywał na hałas z okolic 
tych zakładów. 
 
Hubert Majnusz poinformował, że pracuje już 38 lat w warunkach ciągłej styczności 
z benzenem. Norma stężenia benzenu na jego stanowisku pracy jest dużo wyższa niż 
obowiązująca w mieście. Zapewnił, że w firmie, której pracuje został wdrożony 
drakoński program ochrony powietrza, a wszystkie działania w tym zakresie 
finansowane są z funduszy spółki. Podał przykłady podjętych działań w celu poprawy 
stanu środowiska. 
 
 
Ad 6. 
Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych oraz oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na 
interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 
 
 
Grzegorz Mateja zwrócił się z pytaniami: 
1) o możliwości zainstalowania ławek wzdłuż ulicy Kozielskiej, 
2) czy i kiedy zostaną podjęte działania w celu wybudowania śmietnika przy 

ul. Przechodniej. 
Ponadto zasygnalizował zamiar złożenia w punkcie „wolne wnioski” wniosku 
o zamontowanie dodatkowych koszy na śmieci na os. Pogorzelec zwłaszcza w rejonie 
ulic Koszykowej, Kozielskiej i Ligonia. 
 
Sabina Nowosielska, prezydent miasta, poinformowała że od trzech tygodni 
prowadzone są działania w celu uzupełniania koszty na terenie całego miasta. 
 
Ryszard Masalski poinformował, że ma przygotowanych na piśmie 10 pytań, jednak 
na sesji przedstawi 5, a pozostałe w formie pisemnej przedstawi pani prezydent. Jeżeli 
odpowiedzi nie będą go zadowalały, to pytania przedstawi na forum Rady na następnej 
sesji. 
Następnie przedstawił pytania i interpelacje o treści: 
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1) Na moje zapytanie dotyczące zorganizowania godzin otwarcia Krytej Pływalni oraz 
planów lekcyjnych szkół podstawowych, w taki sposób aby uczniowie, którzy w okresie 
remontu basenu nie mogli uczyć się pływać, mogli teraz nabyć tą umiejętność uzyskałem 
następującą odpowiedź. Cytuję: "W tym roku szkolnym uczniowie Ci (443 uczniów) nie 
zostali objęci nauką pływania ponieważ tak wiele grup nie zmieściłoby się na naszej 
pływalni. Będziemy rozpatrywać możliwość uruchomienia chociażby krótkich kursów 
pływania w drugim półroczu obecnego roku szkolnego." Mimo wszystko proszę o 
zrealizowanie pełnego programu nauki pływania dla wzmiankowanej grupy dzieci. (W tym 
kontekście propozycja, aby wybudować przy ZSM nr 3 w Blachowni kryty kameralny 
basen przyszkolny staje się coraz bardziej uzasadniona i konieczna do zrealizowania.) 

 
2) Proszę o uzupełnienie opinii prawnej nr BP.074.1.288.2015 z dnia 22 lipca 2015 r. o jej 

uzasadnienie, będącej odpowiedzią na moje wcześniejsze zapytania w przedmiocie 
niektórych aspektów działań Komisji Rewizyjnej Rady Miasta. Rzecz dotyczy tego, iż 
przedmiotowa opinia zawiera oświadczenie, bez podania przepisów prawa, na których 
zbudowane jest przeświadczenie prawnika o właściwym ich zinterpretowaniu. Brak 
odpowiedzi w tej sprawie jest bezczynnością i stanowić będzie uzasadnioną przesłankę, 
aby wnieść skargę do Rady Miasta. 

 
3) Podczas sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w dniu 1 października 2015 r. zadałem 

prezesowi zarządu Grupy Azoty ZAK S.A. następujące pytanie: czy Zakłady Azotowe 
Kędzierzyn są otwarte do zaangażowania się w projekt dotyczący dostarczania ciepła do 
wszystkich osiedli Kędzierzyna-Koźla? Pytanie ma związek z obniżeniem ceny za 
dostarczone ciepło, bowiem ta część miasta, która zasilana jest ciepłem z Azot, płaci za 
energię cieplną o połowę mniej niż pozostali odbiorcy. Prezes nie zaprzeczył. Jakie 
działania zostały podjęte lub planuje się podjąć aby we wspólnym działaniu gminy i ZAK 
wszyscy mieszkańcy Naszego Miasta mogli mieć dostęp do taniego ciepła wytwarzanego 
w Azotach? 

 
4) Na zasygnalizowany problem niebezpiecznej drogi do szkoły dzieci z pierwszych trzech 

klas, uzyskałem odpowiedź, że Strażnicy Miejscy pracujący w terenie wyczuleni są na to 
zagadnienie lecz jest ich za mało aby być w każdym miejscu. Rzecz w tym, że z jednej 
strony Strażników Miejskich jest za mało, aby wymienieni osiągali 100% skuteczności, z 
drugiej strony gminy nie stać na ponoszenie kosztów liczniejszej Straży Miejskiej. Do tego 
dochodzą problemy z zamontowaniem kamer obserwacyjnych na ścianach budynków 
będących wspólnotami mieszkaniowymi. Czy warto zatem utrzymywać jednostkę o 
niepełnej zdolności operacyjnej? 

 
5) Proszę o informację o wysokości postulowanych podwyżek płac składanych przez osoby 

kierujące gminnymi jednostkami to jest: Urzędu Miasta, Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji, Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz Miejskiego Ośrodka Kultury w latach 
2013-2015 wraz ze stanowiskiem Prezydenta Miasta i Rady Miasta do każdego wniosku. 

 
Ponadto w formie pisemnej do protokołu złożył niżej przedstawione pytania: 
 
6) Proszę o dokładną mapę wskazującą faktyczny przebieg i strukturę właścicielską części 

ulicy Tuwima na obszarze osiedla Blachownia, od jej głównego przebiegu, w kierunku 
bocznym do tzw. boninów i maciejów. - Pytanie ma związek z powstałymi wątpliwościami 
dotyczącymi stanu faktycznego z materiałami planistycznymi. 
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7) Proszę o dokładną mapę wskazującą faktyczny przebieg i strukturę właścicielską gruntów 
przez które przebiega chodnik ma obszarze osiedla Blachownia, pomiędzy ulicą Tuwima i 
ulicą Szkolną. - Pytanie ma związek z ujawnionym faktem iż chodnik został położony za 
środki gminne (1998 r.), na gruntach których gmina nie jest właścicielem. Jak było to 
możliwe? Jako że iż chodnik wymaga remontu, a proces podziałów działek kilku wspólnot 
mieszkaniowych jest czasochłonny, proszę o zawarcie umów z właścicielami działek przez 
które przebiega wzmiankowany chodnik, na mocy których gmina będzie mogła bezpłatnie 
wykorzystywać jej części na eksploatowanie i utrzymywanie tego chodnika. 

 
8) Gmina Kędzierzyn-Koźle w ramach wykonywania zarządu nad budynkami o nieustalonym 

właścicielu zasiedlała będącymi w nich lokalami mieszkańcami naszego miasta. Obecnie 
są już sytuacje, w których właściciel lub spadkobierca przejął dotychczas zarządzane 
budynki. Rzecz w tym, że przejęcie nastąpiło wraz z lokatorami, którzy w chwili 
zajmowania lokalu nie zdawali sobie sprawy, że kiedyś mogą utracić status najemcy lokalu 
komunalnego. Teraz boją się, że mogą być eksmitowani. Jak się dowiaduję od 
mieszkańców, gmina umywa ręce, że to nie jej problem i dziwnie uspokaja, że nikt nie 
musi się bać, bo nie ma w Polsce eksmisji na bruk, a sądy orzekają o obowiązku gminy we 
wskazaniu lokali mieszkalnych. - Ilu rodzin dotyczył i wciąż dotyczy poruszony problem? 
Proszę o opracowanie projektu zmian w uchwale Rady Miasta w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-
Koźle, które umożliwi ą Prezydentowi Miasta wskazanie i wynajem wzmiankowanym 
osobom komunalnego lokalu mieszkalnego na czas nieoznaczony. 

 
9) Czynsz dzierżawny gminnych gruntów na cele rekreacyjnych działek ogrodowych o 

powierzchni do 500 m2 wynosił 2 grosze za 1 m2. Na podstawie Zarządzenia Prezydenta 
Miasta z dnia 2 lipca 2015 r. (335/GNP/2015) stawka wzrosła dziesięciokrotnie do 20 
groszy za 1 m2. Dowiedziałem się, że podyktowane to zostało koniecznością nadrobienia 
zaległości, bowiem przez szereg lat nie podnoszono tego czynszu. - Dlaczego za 
bezczynność gminy, użytkownicy tych działek (najczęściej ubodzy emeryci) muszą 
przechodzić cenową terapię szokową? Dlaczego w myśl zapisów wzmiankowanego 
Zarządzenia osoba użytkownik np. 500 m2 powierzchni ma uiszczać 100 zł rocznej opłaty, 
a użytkownik 1000 m2 też 100 zł? O ile wzrośnie roczny dochód gminy z tytułu 
podniesienia przedmiotowego czynszu dzierżawnego? 

 
10) Problem starych samochodów o nieustalonym właścicielu, porzuconych na publicznych 

parkingach jest rozwiązywany w ten sposób, że gmina ma obowiązek je złomować na swój 
koszt. Przestrzenią traktowaną jak publiczną są parkingi wspólnot mieszkaniowych. Na 
nich również, zdarza się, że ktoś podrzuci stary samochód. Jeżeli gmina nie będzie i tych 
wraków złomować, to wspólnoty odgrodzą się i powstanie paraliż komunikacyjny. Jaka 
jest w tej sprawie praktyka oraz regulacje prawne? 

 
Halina Mińczuk przedstawiła wnioski w sprawie: 
– usunięcia nieczystości oraz liści na chodnikach pod wiaduktem kolejowym przy 

ul. Kozielskiej; 
– zabezpieczenia skarpy parkingu przy wiadukcie kolejowym przy ul. Kozielskiej; 
– wycięcie w pasie drogi przy ul. Słowackiego drzewa iglastego. 
 
Katarzyna Dysarz zwróciła się z zapytaniem w sprawie zaawansowania postępowania 
kontrolnego przez Biuro Kontroli Urzędu Miasta zgodnie z przedłożonymi wnioskami 



9 
 

Komisji Strategii i Rozwoju, Komisji Rewizyjnej oraz złożoną przez grupę radnych 
interpelacją dot. spotu reklamowego, którego wykonawca była Telewizja TVM. 
Kolejne pytanie dotyczyło kontroli przeprowadzonej w sierpniu br. przez Komisję 
Rewizyjną kontroli wynikającej z planu pracy komisji, dotyczącej środków 
wydatkowanych na obsługę prawną w ubiegłych latach. Do tej pory Komisja 
Rewizyjna nie otrzymała ani uwag, ani też podpisanego i zatwierdzonego protokołu. 
 
Sabina Nowosielska, prezydent miasta, poinformowała, że jest przekonana, że 
protokół ten już został podpisany, zatwierdzony i skierowany do Komisji Rewizyjnej.  
 
Witold Rusak przedstawił interpelację w sprawie rozpatrzenia i realizację zmiany 
biegu ścieżki rowerowej i oznakowania ciągu pieszo-rowerowego przy ul. Mostowej. 
 
Hubert Majnusz przypomniał, że na ostatniej sesji zwrócił się z prośbą o rozważenie 
przez MWiK możliwości uzupełnienia około 80 metrów sieci kanalizacji sanitarnej na 
os. Cisowa. Z otrzymanej odpowiedzi wynika, że MWiK będzie w stanie rozważyć 
możliwość budowy dalszych urządzeń kanalizacji sanitarnej dopiero po 2017 roku, tj. 
po zrealizowaniu dwóch dużych zadań inwestycyjnych. Poinformował o swoich 
obawach, że jeżeli kanalizacja sanitarna nie zostanie uzupełniona, to powstanie 
problem dla mieszkańców, którzy planują wybudować w przyszłym roku domy na 
dwóch działkach. W związku z tym zwrócił się z pytaniem, czy mieszkańcy mogą 
zwrócić się z wnioskiem do budżetu miasta aby gmina zrealizowała budowę kolektora 
sanitarnego i brakującego odcinka kanalizacji sanitarnej. 
Drugi temat poruszony przez radnego dotyczył problemu sygnalizowanego przez 
mieszkańców os. Cisowa. Skarżą się oni, że firma odbierająca odpady komunalne 
zabrała ostatnio także pojemniki. Mieszkańcy są zaniepokojeni brakiem pojemników i 
worków na śmieci. 
 
Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, odpowiadając na pierwsze pytanie 
poinformował o przyjętej formule, że MWiK wykonuje większe inwestycje, a gmina 
każdego roku zabezpiecza środki na uzupełnienie sieci kanalizacyjnej. Zakres prac , o 
którym mówił radny jest możliwy do realizacji w ramach środków zabezpieczonych w 
budżecie miasta. 
 
Hubert Majnusz dopytał w jaki sposób mieszkańcy mogą ubiegać się o zrealizowanie 
tego odcinka kanalizacji sanitarnej, czy ma to być wniosek do budżetu, czy pismo do 
Urzędu. 
 
Artur Maruszczak poinformował, że Urząd na bieżąco utrzymuje kontakty z MWiK i 
analizuje potrzeby oraz możliwości wykonania podłączeń do sieci kanalizacyjnej. 
Podłączenia są sukcesywnie w miarę możliwości finansowych wykonywane. 
Odpowiadając na drugie pytanie wyjaśnił, że sytuacja o której wspomniał radny 
wynika z prowadzonej systematycznie wymiany pojemników. Firma, która do tej pory 
zajmowała się odbiorem odpadów komunalnych od mieszkańców kończy świadczenie 
tych usług, a w jej miejsce wchodzi spółka gminna Usługi Komunalne, która 
stopniowo dostarcza nowe pojemniki na odpady. Uspokoił, że nadal będzie zachowany 
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dotychczasowy tryb odbioru odpadów, a jedynie zmieni się przewoźnik. Szczegółowa 
informacja na ten temat jest zamieszczona na stronie internetowej Związku 
Międzygminnego „Czysty Region” i w lokalnej prasie. 
 
Hubert Majnusz podziękował, za satysfakcjonujące go wyjaśnienia. Jednocześnie 
dodał, że starsi mieszkańcy chętniej korzystają ze źródła informacji, jakim są lokalne 
media, np. radio i prasa lokalna. On jako radny również ma opory by korzystać z 
informacji zamieszonych w internecie. 
 
Andrzej Kopacki na wstępie poinformował, że z zadowoleniem przyjął fakt 
powielenia przez radnego Ryszarda Masalskiego pytania przedstawionego wiele 
miesięcy temu na Komisji Strategii i Rozwoju odnośnie możliwości podłączenia Koźla 
i os. Blachownia do systemu grzewczego z Zakładów Azotowych „Kędzierzyn”. 
Wówczas otrzymano odpowiedź, że nie jest to możliwe ze względów ekonomicznych. 
Wskazywano także na brak mocy, która zaspokoiłaby potrzeby Koźla. Ponadto w 
przypadku os. Blachownia wskazywano, że powstała tam za wiele milionów nowa 
kotłownia, o którą swego czasu wnioskował radny Ryszard Masalski z mieszkańcami. 
Zwrócił się z pytaniem, co stanie się z tą nową kotłownią, gdy osiedle Blachownia 
będzie zasilane ciepłem z Zakładów Azotowych. Dodał, że kierunek jest dobry, jednak 
ciekawy jest jaka będzie odpowiedź. 
Po tej dygresji zwrócił się z pytaniem, czy istnieje możliwość poszerzenia spektrum 
Opolskiej Karty Rodziny, np. o ulgi dla rodzin wielodzietnych w strefach parkowania. 
 
Adam Oczoś przedstawił interpelację w sprawie zachęcenia do udziału w programie 
„Dla Rodziny Trzy Plus”. Przypomniał, że Gmina Kędzierzyn-Koźle jest uczestnikiem 
ogólnopolskiego programu „Karta Dużej Rodziny”, który to program zapewnia zniżki 
(ulgi) lub dodatkowe uprawnienia dla rodzin oferowanych przez partnerów programu. 
W chwili obecnej w programie „Dla Rodziny Trzy Plus” w Kędzierzynie-Koźlu na 
stan z dnia 24.04.2015 r. uczestniczą gminne jednostki organizacyjne oraz 12 
podmiotów prywatnych z terenu miasta oferujące zniżki w ramach programu. W 
związku z tym chciałby ze swojej strony zaapelować o rozpropagowanie istniejącego 
programu, a tym samym zachęcić lokalne podmioty prywatne o szerszy udział w 
programie „Dla Rodziny Trzy Plus”. 
Korzyści dla firm i instytucji które włączą się do programu to: 
– współtworzenie pierwszego ogólnopolskiego programu skierowanego do dużych 
rodzin, 
– zwiększenie rozpoznawalności i zainteresowania ofertą firmy lub instytucji, 
– możliwość posługiwania się znakiem „Tu honorujemy Kartę Dużej Rodziny”. 
 
Ponadto zwrócił się o odpowiedź w sprawie remontu chodnika przy budynku ul. 
Władysława Grabskiego 9. Uzasadniając prośbę poinformował, że wspólnota 
mieszkaniowa przy ulicy Władysława Grabskiego 9 wraz z Samorządem 
Mieszkańców Osiedla „Azoty” przesłanym pismem w formie elektronicznej wnosiła o 
wykonanie remontu chodnika przy ww. nieruchomości. Zgodnie z obowiązkiem 
wynikającym z pisma nr ZD.7021.48.2014.ZCz wspólnota mieszkaniowa wykonała 
instalację odprowadzenia wód opadowych, tym samym spełniła ustalone warunki i 
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ustawowy zakaz odprowadzania wód opadowych  na grunty sąsiednie, tym samym 
zaprzestała dokonywania czynności mogące powodować niszczenie lub uszkodzenie 
drogi i jej urządzeń, czy też zagrażać bezpieczeństwu ruchu drogowego. 
Wspólnota Mieszkaniowa budynku przy ul. Władysława Grabskiego 9 wykonała 
instalację odprowadzającą wody opadowe i roztopowe z dachu budynku, tym samym 
wywiązała się z obowiązku. W związku z powyższym, w imieniu mieszkańców 
zwracam się o wykonanie remontu chodnika (ok. 45m2) przylegającego do 
nieruchomości wspólnoty mieszkaniowej, a leżącego na gruncie gminnym. 
Na zakończenie poinformował, że składa zapytanie w sprawie zwiększonego poziomu 
hałasu na osiedlu Azoty. Ponadto przedstawił problem mieszkańców jednego z 
budynków przy ul. Chrobrego, w którym powstały cztery wspólnoty mieszkaniowe. 
Jedna ze wspólnot odgrodziła się, tym samym uniemożliwiła z jednej strony dojście 
mieszkańcom do swoich nieruchomości. Prawdopodobnie zostanie odgrodzona 
kolejna wspólnota mieszkaniowa z drugiej strony budynku. Spowoduje to odcięcie 
mieszkańcom dojścia do dwóch klatek. Poprosił o informację jakie kroki zamierza 
podjąć Urząd Miasta w tej sprawie. Dodał, że mieszkańcy problem ten przedstawili 
zastępcy prezydenta miasta podczas przyjęcia stron. 
 
Dorota Mrówka zwróciła się z prośbą o umieszczenie na stronie internetowej Urzędu 
Miasta w zakładce „Rada Miasta” interpelacji, zapytań i wniosków radnych oraz 
odpowiedzi udzielanych radnym. 
 
Tomasz Scheller przedstawił problem mieszkańców osiedla Sławięcice, którym firma 
Remondis zabrała pojemniki na odpady. Dodał, że właścicielami tych pojemników są 
mieszkańcy, gdyż kilka lat temu zakupili je od firmy UWE-ECO. 
Poprosił o informację na temat realizacji zadań w ramach środków z budżetu 
obywatelskiego. 
 
Ryszard Masalski pozytywnie wypowiedział się o jakości świadczonych usług  przez  
spółkę Usługi Komunalne. Ponadto odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja 
Kopackiego. Przypomniał uwarunkowania, które spowodowały potrzebę 
wybudowania na osiedlu Blachownia nowej kotłowni. Dodał, że jeżeli jego wniosek w 
sprawie dostarczania ciepła z Zakładów Azotowych dojdzie do skutku, to wówczas 
istniejąca kotłownia będzie spełniała funkcję kotłowni awaryjnej. 
 
Ewa Czubek zwróciła się z prośbą o zamieszczanie w portalu dla radnych materiałów 
przekazywanych radnym na komisje problemowe i na sesje.  
 
Michał Nowak zwrócił się z wnioskiem o zamieszczanie w zakładce BIP informacji na 
temat pracy Młodzieżowej Rady Miasta. Jednocześnie zadeklarował chęć współpracy 
z tą radą. 
 
Sylwia Artuna poinformowała, że w dniu wczorajszym odbyły się wybory do 
Młodzieżowej Rady Miasta. 
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Ad 7. 
Problem bezdomności w gminie Kędzierzyn-Koźle. 
(pisemna informacja Komendanta Straży Miejskiej i Dyrektora MOPS dołączona do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że Komisja Zdrowia, 
Spraw Socjalnych i Rodziny przyjęła przedłożoną informację. 
 
Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 
potwierdziła przyjęcie informacji przedłożonej przez Straż Miejską i Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej. Dodatkowo członkowie komisji mieli możliwość zapoznania się z 
miejscem zorganizowanym dla osób bezdomnych w Domu Dziennego Pobytu. 
Z przedłożonej informacji, jak i z wizji lokalnej wynika, że gmina bez zarzutu 
realizuje zadania w zakresie udzielenia pomocy osobom bezdomnym. 
 
Po stwierdzeni braku zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poinformował, że 
przystępuje do realizacji kolejnego punktu. 
 
 
Ad 8. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w roku 
szkolnym 2014/2015. 
(pisemna informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w roku 
szkolnym 2014/2015 dołączona do protokołu) 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, tytułem wprowadzenia do tematu 
poinformował, że przedłożona informacja jest realizacją zapisów ustawy o systemie 
oświaty. Zapisy te wskazują, że organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego, w terminie do dnia 31 października przedstawia organowi 
stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny. Poinformował również o 
prowadzonych pracach zespołu nad strategią oświaty. Zakończenie prac nad strategią 
oraz jej przedłożenie planowane jest na koniec listopada. 
 
Następnie głos zabrała Bożena Jankowska, kierownik Wydziału Oświaty i 
Wychowania, która korzystając z komputerowej prezentacji omówiła stan realizacji 
zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym 2014/2015. 
 
Ryszard Masalski zwrócił uwagę, że oprócz subwencji oświatowej w wysokości ok. 
34 mln zł gmina dopłaca rocznie na funkcjonowanie oświaty ok. 24 mln zł. Zdaniem 
radnego dopłata do oświaty ma sens wówczas, gdy wyedukowani młodzi ludzie będą 
żyć i pracować w Kędzierzynie-Koźlu. W przeciwnym przypadku pomagamy innym 
samorządom, oddając im wykształconych obywateli. Ponownie wskazał na potrzebę 
opracowania programu gospodarczego, aby zatrzymać wykształconych mieszkańców. 
Z uwagi na kurczenie możliwości finansowych gminy należy powoli przygotować się 
do zmniejszenia wydatków na oświatę. Koniecznym staje się opracowanie symulacji 
przedstawiającą strukturę organizacyjną oświaty miejskiej w przypadku ograniczenia 
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wydatków oświatowych do poziomu subwencji oświatowej otrzymywanej z budżetu 
państwa. Ta symulacja zobrazuje jaki standard nauki oferuje państwo naszym 
obywatelom. Ponadto po przeprowadzonych wyborach w Sejmie przeważa opcja, 
którą radny nazwałby „patriotyczną”. To duża szansa na to, że można uzyskać 
zwiększone dofinansowanie państwa do oświaty. W związku z tym chciałby aby Rada 
przyjęła jego dwa wnioski, które uruchomią pewien bieg zdarzeń. 
Wniosek nr 1 o treści: Rada Miasta wnosi do Prezydenta Miasta o opracowanie 
symulacji ukazującej strukturę organizacyjną oświaty gminnej w Kędzierzynie-Koźlu, 
gdyby gmina ograniczyła wydatki oświatowe do poziomu subwencji oświatowej 
otrzymywanej z budżetu państwa. Dodał, że celem symulacji będzie pokazanie, jak by 
wyglądała ta struktura, gdyby gmina nie dopłacała do oświaty. 
Wniosek nr 2 o treści: Rada Miasta wnosi do Prezydenta Miasta o opracowanie 
projektu uchwały Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu, będącej jej apelem do 
Najwyższych Organów Państwa Rzeczpospolitej Polskiej o zwiększenie wysokości 
subwencji oświatowej dla gmin prowadzących szkoły podstawowe i gimnazja, w 
których naukę pobierają polscy uczniowie. 
Podkreślił, że celowo użył sformułowania „polscy uczniowie”, gdyż szkoły, w których 
uczą się uczniowie z mniejszości narodowych otrzymują wyższą subwencję. Podał 
przykład gminy Polska Cerekiew, gdzie wszyscy uczniowie są z mniejszości 
niemieckiej, w ogóle nie dopłaca do oświaty, gdyż wystarcza subwencja oświatowa. 
 
Tomasz Scheller poruszył temat dostępu do logopedy. Zwrócił uwagę, że dopiero 
dzieci w ostatniej grupie przedszkolnej są objęte opieką logopedy. Opieka ta jest 
nieodpłatna. Jego zdaniem opieka logopedy powinna być rozpoczęta znacznie 
wcześniej. Podał przykład dzieci z przedszkola w Sławięcicach, gdzie grupa dzieci jest 
prowadzona przez nauczyciela-logopedę, jednak nie świadczy on tych usług z powodu 
braku środków finansowych. 
 
Wojciech Jagiełło zgodził się, że jest to problem, a ograniczenia wynikają z braku 
środków finansowych. Poinformował o możliwości jaką daje art. 42 Karty 
Nauczyciela, z której może skorzystać dyrektor placówki oświatowej, a szczególnie 
szkoły. Dodał, że gdyby Urząd chciał zrealizować wszystkie wnioski i zamierzenia, o 
które zwracają się dyrektorzy, to na ten cel potrzeba dodatkowo ponad 10 mln zł (bez 
kosztów inwestycji). Poinformował o dużych kosztach ponoszonych przez gminę na 
sfinansowanie nauczania indywidualnego wynikającego z orzeczeń poradni 
psychologiczno-pedagogicznej. Są takie jak koszty uruchomienia nowej szkoły. 
Dodał, że informacja ta nie ma na celu negowania pracy poradni, lecz ma wskazać 
dodatkowe koszty jakie ponosi gmina na funkcjonowanie oświaty. 
 
Tomasz Scheller zwrócił się o informację na temat dostępu dzieci szkolnych i 
przedszkolnych do opieki pielęgniarek. Zasygnalizował problem występowania 
przypadków wszawicy. Dodał, że pielęgniarka bez zgody rodziców nie może 
wykonywać żadnych czynności, np. sprawdzanie czystości głów dzieci. 
 
Informację na temat pracy pielęgniarki szkolnej przedstawiła Sylwia Artuna. 
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Tomasz Scheller kontynuując wypowiedź stwierdził, że nie zna nauczyciela, który 
pracując w przedszkolu zarabia 4290 zł brutto. Jest zaszokowany tą informacją 
Jednocześnie pogratulował takich zarobków. Odnosząc się do wniosku Ryszarda 
Masalskiego poinformował, że jest gotów poprzeć ten wniosek pod warunkiem, że 
będzie to tylko czyste wyliczenie, zakładające jak by to było, gdyby gmina zaniechała 
dofinansowanie oświaty.  
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że kwota 4290 zł to jest to średnia kwota wynagrodzenia 
nauczyciela na pełnym etacie. Kwota ta uwzględnia wszystkie dodatkowe składniki 
wynagrodzenia (trzynastka, nagrody). Zdecydowania większość nauczycieli to 
nauczyciele dyplomowani, którzy uzyskali najwyższy stopień awansu zawodowego. 
Dodał, że wynagrodzenie nauczyciela jest uwarunkowane ustawą.  
Odnosząc się do wniosku radnego Masalskiego w sprawie opracowania symulacji 
podzielił się obawą, że mogą powstać jakieś absurdy. Ma wątpliwości, czy aktualna 
struktura organizacyjna oświaty pozwoli na wpasowanie się w kwotę subwencji. 
Poinformował, że chciałby aby radni potraktowali przedłożoną informacje jako 
materiał informacyjny o roku szkolnym 2014/2015. Natomiast to co jest przedmiotem 
badania zespołu a później radnych, to strategia oświaty, która zostanie przedłożona 
radnym w późniejszym terminie. 
 
Andrzej Kopeć podzielił się uwagą, że wniosek radnego Masalskiego można 
potraktować jako materiał uzupełniający do strategii, która przygotowuje zespół. 
 
Dorota Mrówka zwróciła się z prośbą, aby oddzielnie wykazać koszty funkcjonowania 
szkół z wyszczególnieniem subwencji oraz oddzielnie wykazać koszty 
funkcjonowania przedszkoli i żłobków. 
(Z sali padła informacja, że dane te są zawarte na stronie 34 i 35 pisemnej Informacji o stanie 
realizacji zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym 2014/2015.) 
 
Witold Rusak poprosił o informację na temat kwot dofinansowania pobytu dziecka 
w prywatnym żłobku. 
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że wysokość dofinansowania określa uchwała Rady 
Miasta. Kwota wynosi 550 zł na dziecko. 
 
Witold Rusak kontynuując wypowiedź odniósł się do wniosku Ryszarda Masalskiego. 
Podzielił się uwagą, że wnioskowana symulacja może mieć tylko charakter 
teoretyczny. Zwrócił uwagę, że sytuacja makroekonomiczna i demograficzna będzie 
wskazywała, że do 2020 roku nastąpi gwałtowny spadek liczby uczniów. 
Poinformował, że poprze wniosek radnego Masalskiego. Jednocześnie zwrócił się 
z pytaniem, czy jest możliwość, aby gmina zleciła specjalizującej się firmie 
przeanalizowanie kosztów realizacji określonych zadań w zakresie oświaty 
i porównała do kosztów ponoszonych na te zadania przez inne gminy. Być może okaże 
się, że są zadania, na które inne gminy ponoszą mniejsze koszty. 
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Ewa Czubek, wiceprzewodnicząca Rady Miasta, zwróciła się z prośbą o ograniczenie 
wypowiedzi do tematu zakreślonego w Informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym 2014/2015. 
  
Andrzej Kopeć podzielił się uwagą, że również zamierzał zwrócić się z taką prośbą, 
jednak doszedł do wniosku, że w trakcie dyskusji mogą zrodzić się wnioski, które 
mogą być wykorzystane w opracowywanej strategii oświaty. 
 
Wojciech Jagiełło zgodził się z radnym Witoldem Rusakiem, że należy szukać 
racjonalności w wydatkowaniu środków na oświatę. Dodał, że strategia oświaty 
wskaże kierunek i rozwiązania na dalsze lata, tj. do roku 2020. 
 
Katarzyna Dysarz – jako członek zespołu pracującego nad projektem strategii oświaty 
– podziękowała za cenne uwagi. Nawiązując do wniosku radnego Ryszarda 
Masalskiego podzieliła się mało optymistyczną wizją, która nasunęła jej się po tym 
wniosku (liczne klasy, zwolnienia nauczycieli, ograniczenia w organizowaniu zajęć 
indywidualnych, trudności z udzielaniem urlopów dla nauczycieli na poratowanie 
zdrowia, brak klas językowych i sportowych). Gdyby takie ograniczenia wprowadzić, 
to jest szansa, że koszty funkcjonowania oświaty zmieszczą się w wysokości 
subwencji. Dodała, że głównie gminy wiejskie mogą zbilansować koszty 
funkcjonowania oświaty z wysokością subwencji. Ewentualnie koszty te mogą być 
niewiele wyższe od przekazanej subwencji. Dodała, że współczynnik korygujący przy 
ustalaniu subwencji jest inny przy gminach wiejskich niż przy gminach miejskich. 
 
Ewa Odulińska na wstępie podzieliła się uwagą, że obraz przedstawiony przez radną 
Katarzynę Dysarz jest zbyt pesymistyczny. Poparła działania związane z 
wszechstronnym kształceniem dzieci już od najmłodszych lat, niezależnie czy wyjadą 
one w późniejszym okresie z Kędzierzyna-Koźla. Poparła wypowiedź radnego 
Witolda Rusaka na temat analizowania możliwości obniżenia kosztów funkcjonowania 
oświaty. 
 
Wojciech Jagiełło zadeklarował, że propozycje ukierunkowanych działań w zakresie 
funkcjonowania oświaty z możliwością obniżenia kosztów zostaną przedstawione w 
opracowywanej strategii oświaty. 
 
Przemysław Pawlik zwrócił uwagę na zmiany zapowiadane przez Prawo i 
Sprawiedliwość w systemie oświaty, tj. między innymi likwidację gimnazjów. Jeżeli 
plany te zostaną wprowadzone w życie, to weryfikacji będzie wymagała także 
strategia oświaty, a wysiłek włożony w jej opracowanie pójdzie na marne. 
 
Ryszard Masalski odniósł się do wypowiedzi radnej Katarzyny Dysarz i wyjaśnił, że 
nie wnosi o dostosowanie struktury oświaty do subwencji oświatowej, lecz wnioskuje 
o opracowanie symulacji jakby struktura oświaty wyglądała przy kwotach określonych 
w subwencji. Ponowił prośbę o przegłosowanie wniosku 1. w sprawie opracowania 
symulacji oraz wniosku 2. w sprawie wystąpienia z apelem do najwyższych organów 
państwa. 
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Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć ogłosił 10 minut przerwy (przerwa trwała od 18:40 do 19:07). 
 
Po wznowieniu obrad prowadzący obrady Andrzej Kopeć przeprosił za przerwę 
dłuższą niż zapowiadał. Poinformował, że przystępuje do realizacji punktu 9, w 
którym zaplanowano podjęcie pakietu uchwał. 
 
Ryszard Masalski poprosił o informację, w którym punkcie przewodniczący rady 
miasta planuje poddać pod głosowanie jego dwa wnioski zgłoszone podczas realizacji 
punktu 8. 
 
Andrzej Kopeć poinformował, że wnioski radnych, które nie dotyczą wprowadzenia 
zmian do projektów uchwał, zostaną poddane pod głosowanie w punkcie „Sprawy 
bieżące i wolne wnioski”. 
Następnie przystąpiono do realizacji punktu 9. 
 
Ad 9. 
1) Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla 
mniejszości niemieckiej w Kędzierzynie-Koźlu. 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
poinformowała, że komisja w dniu 26 października 2015 r. po zapoznaniu się z 
pozytywną opinią Kuratorium oraz opiniami związków zawodowych – pozytywnie 
zaopiniowała ww. projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 6 głosów, „przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 0. 
 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że również ta komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: 
„za”5, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 3 głosy, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 2, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/148/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 
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w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości niemieckiej 
w Kędzierzynie-Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 
2) Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w 

Kędzierzynie-Koźlu 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
poinformowała, że komisja po zapoznaniu się z pozytywną opinią Kuratorium oraz 
opiniami związków zawodowych pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały 
stosunkiem głosów: „za” 6 głosów, „przeciw” 1, „wstrzymujących się” 0. 
 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 6, 
„przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1głos. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 4, 
„wstrzymujących się” 2 głosy, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 3, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/149/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 
3) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału 

zakładowego Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu Spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego 
podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład.  

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformowała, 
że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały („za” oddano 7 
głosów). 
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Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 4, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 

Uchwała Nr XX/150/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r 

 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 

Zakładu Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia 

udziałów w zamian za wniesiony wkład 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
4) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kędzierzyn-

Koźle prawa własności nieruchomości składającej się z działki nr 1045, położonej 
w Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Kłodnica, w rejonie ul. Elewatorowej. 

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 6, 
„przeciw” 0, „wstrzymujący się” 1 głos. 
 
Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska, 
Naturalnego poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
stosunkiem głosów: „za” 6, „wstrzymujący się” 1 głos. 
 
Ryszard Masalski zwrócił uwagę, że nabycie przez gminę prawa własności 
nieruchomości należącej do zasobu nieruchomości Skarbu Państwa, oznaczonej jako 
działka nr 1045, położonej w obrębie Kłodnica, w rejonie ul. Elewatorowej ma być w 
zamian za wygaśnięcie zobowiązań podatkowych Skarbu Państwa z tytułu podatku od 
nieruchomości za lata 2009-2015. Uważa, że działkę tę gmina może otrzymać od 
Skarbu Państwa w drodze darowizny, a gmina powinna domagać się od Skarbu 
Państwa uiszczenia należności z tytułu podatku od nieruchomości. Podał przykład 
ulicy Kozielskiej, która została przekazana gminie w drodze darowizny. 
Poinformował, że wstrzymuje się od oceny takiego postępowania, ale jest 
zdegustowany, niezadowolony i zawiedziony. 
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Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że jest to sposób 
odzyskiwania i egzekwowania należności od Skarbu Państwa. Uzasadniając celowość 
przejęcia ww. działki wskazał, że część działki będzie przeznaczona pod drogę oraz 
docelowo będzie organizowane tam zaplecze portu. Odnosząc się do kwestii 
przekazania gminie nieodpłatnie działki zauważył, że to obie strony muszą wyrazić 
taką wolę. Tak było w przypadku ulicy Kozielskiej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 5, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/151/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa własności 

nieruchomości składającej się z działki nr 1045, położonej w Kędzierzynie-Koźlu,  
w obrębie Kłodnica, w rejonie ul. Elewatorowej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 
5) Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania nagród za 

wysokie osiągnięcia sportowe oraz rodzaju i wysokości tych nagród. 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
przedstawiła i uzasadniła wniosek przyjęty przez komisję, o treści: 
1) wykreślenie z projektu uchwały z § 3 ust. 2 pkt 1 wyrażenia: ,,i Igrzyskach 

Paraolimpijskich”, pozostawiając pozostałe zapisy pkt 1 bez zmian; 
2) w cyt powyżej projekcie uchwały dopisanie w § 3 ust. 2: 

a) w pkt 2 wyrażenia: ,,Igrzyskach Europejskich”, 
b) po pkt 4 od nowego wersu wyrażenia: ,,w tym również organizowanych dla 

osób niepełnosprawnych”. 
Zarówno wniosek, jak i projekt uchwały uwzględniający wniosek, zostały przyjęte 
jednogłośnie (7 głosów „za”). 
 
Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, poinformował, że 
komisja ta przyjęła wnioski: 
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– radnego Przemysława Pawlika, aby dopisać w § 3 ust. 2 pkt 2 wyrażenia w 
brzmieniu: ,,Paramistrzostwach Świata, Paramistrzostwach Europy, Parapucharze 
Świata, Parapucharze Europy”; 
– radnego Michała Nowaka o dopisanie w § 3 ust. 2 pkt 2 po słowach ,,Pucharze 
Europy” słów ,,Igrzyskach Europejskich”. 
Oba wnioski uzyskały jednogłośnie poparcie członków komisji (6 głosów „za”). 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) 
zaopiniowała projekt uchwały wraz z przyjętymi wnioskami. 
Jednocześnie Michał Nowak poprosił o wycofanie i niewprowadzanie do ww. projektu 
uchwały wniosków złożonych na posiedzeniu Komisji Prawno-Administracyjnej i 
przyjęcie wniosku Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. Dodał, że oba 
wnioski są całkowicie równoważne pod względem treści, ale wniosek komisji OKiKF 
został sformułowany poprawnie pod względem techniki prawodawczej. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że pani prezydent 
miasta przyjęła wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej i wprowadza 
go w formie autopoprawki. 
 
Ryszard Masalski zwrócił uwagę, że projekt uchwały przewiduje uhonorowanie 
nagrodą zawodników, którzy są mieszkańcami Kędzierzyna-Koźla i trenują w klubie, 
który siedzibę ma w Kędzierzynie-Koźlu. Natomiast mamy mieszkańców 
Kędzierzyna-Koźla tak samo ciężko ćwiczących, ale w klubie, który swoją siedzibę 
ma poza terenem Kędzierzyna-Koźla. W związku z tym uważa, że należałoby 
wprowadzić dwie zmiany, które spowodują, że wszyscy mieszkańcy Kędzierzyna-
Koźla będą traktowani równo, niezależnie od tego, w jakim klubie trenują: czy w 
klubie mającym siedzibę na terenie Kędzierzyna-Koźla, czy w klubie poza 
Kędzierzynem-Koźlem. W związku z tym wnioskuje o wykreślenie z § 2 ust. 1 zapisu 
„mających siedzibę na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle”. 
Jeżeli wniosek ten zostanie przyjęty to § 2 ust 1 otrzyma brzmienie: „Nagrody mogą 
być przyznawane osobom fizycznym zamieszkałym na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle 
niezrzeszonym w żadnym klubie sportowym lub będącym członkami klubów 
sportowych lub stowarzyszeń sportowych  – za osiągnięte wysokie wyniki w 
międzynarodowym lub krajowym współzawodnictwie sportowym we wszystkich 
kategoriach do seniora włącznie”. 
Aby wniosek był kompatybilny, to należałoby w § 6 ust. 4 wprowadzić dodatkowe 
zdanie: „W przypadku mieszkańca Kędzierzyna-Koźla będącego zawodnikiem klubu 
niemającego siedziby w Kędzierzynie-Koźlu nagrodę otrzymuje tylko ten zawodnik”. 
Uzasadniając wnioskowaną zmianę odczytał dotychczasową treść § 6 ust. 4: 
„Zawodnikom sportowych gier zespołowych przyznaje się nagrodę zbiorową dla 
zespołu za osiągnięcia wysokiego wyniku sportowego, o którym mowa w § 3, do 
wysokości (wartości) nagrody, o której mowa w ust. 3”. 
Ta poprawka pozwoli na nagradzanie mieszkańca naszego miasta, który osiągnął 
sukces w grze zespołowej. 
 
Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się z prośbą, aby w przyszłości radni mający 
wniosek do projektu uchwały przedstawili go podczas prac komisji. Ułatwi to 
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urzędnikom odniesienie się do wniosku i badanie, czy jest spójny z treścią projektu 
uchwały i sformułowany poprawnie. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że prezydent miasta nie 
przyjmuje tego wniosku. Dodał, że radny złożył już interpelację, w której podejmował 
temat ujęty we wniosku. Podkreślił, że ideą przedłożonego radnym projektu uchwały 
jest promowanie nagrodami mieszkańców i kluby znajdujące się na terenie 
Kędzierzyna-Koźla. Proponuje odrzucenie wniosku radnego Ryszarda Masalskiego. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali: Ewa Czubek, Witold Rusak, Przemysław Pawlik – 
radni dzielili się wątpliwościami co do celowości wnioskowanych zmian. 
 
Po wysłuchaniu opinii radcy prawnej Moniki Orpel-Śmigielskiej radny Ryszard 
Masalski wycofał wniosek. 
 
Upewniwszy się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 6, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/152/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania nagród za wysokie osiągnięcia sportowe oraz 

rodzaju i wysokości tych nagród 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
6) Podjęcie uchwały w sprawie współpracy partnerskiej pomiędzy miastem 
Kędzierzyn-Koźle,  a samorządem Rejonu Jonawskiego. 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów „za”) zaopiniowała 
ww. projekt uchwały. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
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„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 7, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/153/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie współpracy partnerskiej pomiędzy miastem Kędzierzyn-Koźle 

a samorządem Rejonu Jonawskiego 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
7) Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 

zadania Gminy Rudziniec w zakresie prowadzenia i rozwoju infrastruktury 
ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały („za” oddano 8 
głosów). 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 8, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/154/15 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadania Gminy Rudziniec w 

zakresie prowadzenia i rozwoju infrastruktury ośrodków wsparcia dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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8) Podjęcie uchwały w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w 
wysokości 630 tys. zł  Powiatowi Kędzierzyńsko–Kozielskiemu z przeznaczeniem 
na finansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 2056 O – ul. Mostowej w 
Kędzierzynie-Koźlu: Etap II. 

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały („za” oddano 7 głosów, 
„przeciw” 0, „wstrzymujący się” 1 głos). 
 
Ryszard Masalski zwrócił uwagę, że kolejny raz gmina deklaruje udzielenie pomocy 
finansowej powiatowi kędzierzyńsko-kozielskiemu, a powiat zadeklaruje zwrócenie 
środków gminie, jednak nie wywiąże się z deklaracji. 
 
Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta wyjaśnił, że aktualnie obie strony 
podjęły wzajemne zobowiązania, które będą zrealizowane do końca roku. 
 
Tomasz Scheller poprosił o informacje na temat kosztów przebudowy ul. Mostowej. 
Etap II. Podzielił się uwagą, że gmina częściej udziela pomocy finansowej powiatowi 
kędzierzyńsko-kozielskiemu, a powiat jest mniej skory do rewanżu. 
 
Wypowiedź poparł Adam Sadłowski. Jednocześnie zwrócił uwagę, że ulica Mostowa 
jest wizytówką miasta i należy poprawić jej stan. 
 
Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że wartość zadania jest 
oszacowana na ok. 3 mln zł. Dodał, że w dniu wczorajszym Rada Powiatu także 
podjęła uchwałę, w które zobowiązuje się na podobnych warunkach na 
współfinansowanie alei Jana Pawła II. Zadanie to planowane jest do realizacji w 2016 
roku. Jeżeli Rada Miasta podejmie uchwałę, to umożliwi powiatowi uzyskanie 
większej liczby punktów przy ocenie wniosku o dofinansowanie z tzw. schetynówek. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący 
obrady Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 9, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/155/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 
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w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 630 tys. zł 
Powiatowi Kędzierzyńsko–Kozielskiemu z przeznaczeniem na finansowanie przebudowy 

drogi powiatowej nr 2056 O – ul. Mostowej w Kędzierzynie-Koźlu: Etap II 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
9) Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2015. 
 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja opiniowała projekt uchwały i dwie autopoprawki. Komisja jednogłośnie 
pozytywnie („za” oddano 8 głosów) zaopiniowała projekt uchwały i przedłożone dwie 
autopoprawki. 
 
Ryszard Masalski poinformował, że na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej 
dowiedział się, że powodem zwiększenia wydatków na pomoc społeczna jest transfer 
środków gminy Kędzierzyn-Koźle do DPS, czyli jednostki prowadzonej przez Powiat. 
Strona urzędowa uzasadniając przekazanie tych środków wskazywała, że gmina ma 
obowiązek pokryć koszty pobytu  osób w Domu Pomocy Społecznej, które zostały 
tam przez gminę skierowane i gdy wymienieni nie posiadają dochodu ani rodziny, 
która mogłaby pokryć koszty pobytu tej osoby w DPS. W związku z tym ma trzy 
pytania: 
– kwota 300 893,70 zł, to kwota pozwalająca sfinansować koszt pobytu pewnej liczby 
osób – jaka to liczba i za jaki okres pobytu? 

– ile osób gmina Kędzierzyn-Koźle umieściła na swój wniosek w powiatowym DPS w 
2015 roku i jaki to koszt? 
– czy wśród osób, które gmina umieściła w DPS są cudzoziemcy? 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, wyjaśnił, że gmina ma obowiązek 
sfinansować pobyt osób w DPS, które zostały skierowane do tych placówek. Aktualnie 
jest 111 osób, które finansowane są przez gminę, średni koszt pobytu 1 osoby to 1542 
zł miesięcznie. Roczny koszt to kwota ok 2 mln zł. Kwota 300 tys. zł to ostatnia 
transza, która pozwoli sfinansować ustawowy obowiązek gminy. Odnośnie pobytu 
cudzoziemców w DPS, to takich osób nie ma. 
 
Ostatnie pytanie radnego Masalskiego dotyczyło liczby mieszkańców Kędzierzyna-
Koźla, których pobyt jest finansowany z budżetu miasta, przebywających w DPS w 
Sławięcicach. 
 
Wojciech Jagiełło zadeklarował przekazanie takiej informacji w późniejszym terminie. 
 
Halina Mińczuk wskazała na potrzebę podjęcia działań, aby w większym stopniu 
zaangażować rodziny do pokrywania kosztów pobytu pensjonariuszy w DPS. Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej powinien podjąć działania, aby w postępowaniu 
sądowym zobowiązać członków rodziny do pokrycia części kosztów pobytu w takiej 
placówce. 
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Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący 
obrady Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z dwiema 
autopoprawkami: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 10, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/156/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2015 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
10) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej, 
 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 7, 
„przeciw” 0, „wstrzymujący się” 1 głos. 
 
Adam Oczoś upewnił się czy błąd bilansowy, który wskazał na posiedzeniu Komisji 
Finansowo-Gospodarczej został skorygowany. 
 
Joanna Hariasz, skarbnik miasta, potwierdziła usunięcie błędu oraz poinformowała, że 
autopoprawka przedłożona w dniu dzisiejszym uwzględnia również zmiany 
wynikające z dwóch autopoprawek wprowadzonych do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta na rok 2015. 
 
Ryszard Masalski nawiązał do kwoty 230 000 zł na pokrycie deficytu budżetowego 
(str. 4 załącznik 1) – zwrócił uwagę, że w styczniu br. przy uchwalaniu budżetu kwoty 
tej nie było. Zdaniem radnego zamiast zmian w budżecie ograniczonych wyłącznie do 
zadań obejmujących trwanie wydatków w bieżącym roku budżetowym wprowadzamy 
zadania konsumpcyjne wybiegające poza rok 2016, 2017 i lata kolejne. Podzielił się 
obawą, że przy pracach nad budżetem miasta na rok 2016 okaże się, że nie będzie 
możliwości wprowadzenia nowych zadań, poza zadaniami ujętymi już w WPF. 
Zwrócił również uwagę, że także prognozy dotyczące limitów wydatków wzrosły w 
stosunku do planowanych. 
Ostrzegł, że z jednej strony grozi gminie zablokowanie się przed nowymi zadaniami 
na okres co najmniej kilku lat, z drugiej strony może wystąpić konieczność 
dokonywania cięć w wydatkach społecznych, takich jak. sport, kultura, oświata – aby 
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wygenerować środki do zapłacenia powstających dzisiaj zobowiązań. Kończąc 
poinformował, że wstrzyma się przy głosowaniu nad uchwałą zmieniającą wieloletnią 
prognozę finansową. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący 
obrady Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z  autopoprawką: 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 11, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XX/157/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
10) Podjęcie uchwały w sprawie skargi złożonej w dniu 11 września 2015 r. na 
działalność Zarządu Osiedla Śródmieście polegającą na nieprawidłowym 
powiadamianiu członków Rady Osiedla o zwołanym posiedzeniu Rady Osiedla. 

 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Adam Sadłowski, zastępca 
przewodniczącego komisji. Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu stanu 
faktycznego i prawnego jednogłośnie (6 głosów „za”) wnosi o podjęcie przez Radę 
Miasta uchwały o braku właściwości do rozstrzygania w zakresie objętym w skardze 
(pisemne uzasadnienie dołączone do projektu uchwały). 
Ponadto członkowie komisji zauważyli, że w statutach jednostek pomocniczych 
gminy, jakimi są rady osiedla, nie ma precyzyjnych zapisów na temat sposobu 
powiadamiania członków rady osiedla o zwołanym posiedzeniu. Komisja Rewizyjna 
wystąpiła do Komisji Prawno-Administracyjnej, aby przy pracach nad zmianami do 
statutu doprecyzować zapisy. 
 
Radna Katarzyna Dysarz zwróciła się z prośbą aby rady osiedli informowały radnych 
Rady Miasta i mieszkańców – zamieszczając informację na stronie BIP – o 
planowanych spotkaniach. 

 
Ewa Czubek zwróciła uwagę na zapis w § 1 ust. 2. „ Skarga zostaje przekazana Radzie 
Osiedla Śródmieście, celem rozpatrzenia według właściwości w ramach uprawnień do 
uchwalania wniosków dotyczących odwołania Zarządu Osiedla lub poszczególnych jego 
członków”. 



27 
 

Zdaniem radnej jest to kuriozalny zapis, gdyż  skarga dotyczy tej rady. Przypomniała, 
że jest to kolejna skarga na tę Radę Osiedla. Jako radna wybrana z osiedla Śródmieście 
wielokrotnie zgłaszała chęć uczestniczenia w spotkaniach rady osiedla, jednak również 
takich zawiadomień nie otrzymywała. 
 
Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, zadeklarował, że 
komisja po zakończeniu prac nad Statutem Gminy podejmie prace nad zmianami w 
statutach rad osiedli. Zgodził się, że w kwestii powiadomień o spotkaniach rady 
osiedla występuje luka prawna. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący 
obrady Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 12, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XX/158/15 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie skargi złożonej w dniu 11 września 2015 r. na działalność Zarządu Osiedla 
Śródmieście, polegającą na nieprawidłowym powiadomieniu członków Rady Osiedla o 

zwołanym posiedzeniu Rady Osiedla 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
Ad 10. 
Wybory przedstawicieli Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, zaproszonych do pracy 
w zespołach roboczych powołanych przez Prezydenta Miasta. 
 
Po wysłuchaniu informacji Andrzeja Kopcia, przewodniczącego Rady Miasta, oraz 
Wojciecha Jagiełły, zastępcy prezydenta miasta, na temat powołanych przez 
Prezydenta Miasta zespołów roboczych i ich zadaniach, Rada dokonała wyboru 
swoich przedstawicieli do niżej wymienionych zespołów: 
– radnego Adama Sadłowskiego (jako głos doradczy) – do udziału w pracach zespołu 
roboczego ds. opracowania programu współpracy partnerskiej z miastem Pisz; 
– radną Dorotę Mrówkę do udziału w pracach zespołu roboczego ds. opracowania 
programu współpracy partnerskiej z miastem Přerov; 
– radnego Andrzeja Kopackiego do udziału w pracach zespołu roboczego ds. 
opracowania programu współpracy partnerskiej z miastem Kałusz. 
Radni zostali wybrani przez aklamację. 
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Natomiast w przypadku trzech zespołów, tj.: 
– zespołu roboczego ds. opracowania programu współpracy partnerskiej 
z samorządem Rejonu Jonawa; 
– zespołu roboczego ds. opracowania programu współpracy partnerskiej z miastem 
Racibórz; 
– zespołu roboczego ds. opracowania programu współpracy partnerskiej z miastem 
Öhringen; 
Rada nie wybrała swojego przedstawiciela, gdyż nikt z jej grona nie zgłosił chęci 
udziału  w tych zespołach. 
 
 
Ad 11. 
Wybory ławników sądowych na kadencję 2016-2019. 
 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wybory ławników sądowych 
odbywają się w tajnym głosowaniu. Poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji 
skrutacyjnej. Ustalono, że komisja skrutacyjna będzie pracowała w składzie 
trzyosobowym. 
 
Katarzyna Dysarz zgłosiła kandydaturę Michała Nowaka. Radny wyraził zgodę. 
Dorota Mrówka zgłosiła kandydaturę Katarzyny Dysarz. Radna wyraziła zgodę. 
Michał Nowak zgłosił kandydaturę Haliny Mińczuk. Radna nie wyraziła zgody. 
Dorota Mrówka zgłosiła kandydaturę Ryszarda Masalskiego. Radny nie wyraził 
zgody. 
Andrzej Kopacki zgłosił kandydaturę Tomasza Schellera. Radny wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie powołanie komisji skrutacyjnej 
w składzie: Michał Nowak, Katarzyna Dysarz, Tomasz Scheller: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 13, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Następnie komisja skrutacyjna udała się do oddzielnego pomieszczenia w celu 
przygotowania kart do głosowania. 
Prowadzący obrady ogłosił przerwę (przerwa trwała od godz. 20:30 do godz. 20:40). 
 
Po wznowieniu obrad przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć udzielił głosu 
Michałowi Nowakowi, przewodniczącemu Komisji Prawno-Administracyjnej, który 
poinformował o opinii Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle z dnia 23 października 2015 roku na temat kandydatów na ławników, 
w szczególności spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. 
(Pisemną opinię radni otrzymali w dniu sesji) 
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Ponadto radny Michał Nowak, przewodniczący komisji skrutacyjnej, poinformował o 
zasadach tajnego głosowania oraz objaśnił karty do głosowania. Informację uzupełniła 
radca prawny Monika Orpel-Śmigielska. 
 
Następnie członkowie komisji skrutacyjnej na podstawie listy obecności wywołali 
kolejno radnych, wręczając im karty do głosowania. Po ich wypełnieniu każdy radny 
wrzucił kartę do urny. 
Po upewnieniu się, że wszyscy obecni radni otrzymali karty, a następnie po ich 
wypełnieniu wrzucili do urny – komisja skrutacyjna udała się do oddzielnego 
pomieszczenia, w celu sporządzenia protokołu z tajnego głosowania. 
Przewodniczący ogłosił przerwę, która trwała od 21:30 do 22:40. 
 
Po wznowieniu obrad przewodniczący komisji skrutacyjnej Michał Nowak odczytał 
protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów 
powszechnych sporządzony na sesji w dniu 29 października 2015 roku na kadencję 
od 2016 r. do 2019 r. 
 
Po wysłuchaniu ustaleń wyników głosowania przewodniczący Rady Miasta Andrzej 
Kopeć poinformował, że Rada Miasta dokonała wybory ławników sądowych na 
kadencję w latach 2016-2019. 
 

Uchwała Nr XX/159/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie wyboru ławników sądowych na kadencję w latach 2016-2019 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
Następnie przewodniczący Rady Miasta odczytał projekt uchwały w sprawie 
pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na ławnika do Sądu 
Rejonowego w Kędzierzynie-Koźlu: 
„za” podjęciem uchwały oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 14, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 

Uchwała Nr XX/160/15 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 października 2015 r. 

 
w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na ławnika 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Ad 12. 
Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że w trakcie obrad radny 
Ryszard Masalski złożył trzy wnioski, które zostaną poddane pod głosowanie. 
 

Dotyczy wniosku „ciepłowniczego” 
 

Ryszard Masalski poinformował, że modyfikuje treść wniosku, tj. z pierwotnego 
brzmienia wniosku: „Rada Miasta wnioskuje do Prezydenta Miasta o podjęcie 
wspólnych działań Gminy Kędzierzyn-Koźle z Zakładami Azotowymi Kędzierzyn 
(zgodnie ze złożoną deklaracją Prezesa Zakładów Azotowych Kędzierzyn na sesji Rady 
Miasta) w przedmiocie opracowania koncepcji i jej zrealizowania: modernizacja oraz 
rozbudowa magistrali ciepłowniczej, zapewniającej przesył ciepła z ZAK do 
wszystkich osiedli Kędzierzyna-Koźla” wykreśla część zdania, w wyniku czego 
wniosek otrzymuje brzmienie: 
„Rada Miasta wnioskuje do Prezydenta Miasta o podjęcie wspólnych działań Gminy 
Kędzierzyn-Koźle z Zakładami Azotowymi Kędzierzyn w przedmiocie opracowania 
koncepcji  rozbudowy magistrali ciepłowniczej, zapewniającej przesył ciepła z ZAK do 
wszystkich osiedli Kędzierzyna-Koźla”. 
 
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zmodyfikowany wniosek: 
„za” przyjęciem wniosku oddano 21 głosów, 
„przeciw”0, 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 15, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
Wynik głosowania został przyjęty brawami. 
 
Drugi wniosek Ryszarda Masalskiego poddany pod głosowanie brzmiał „Rada Miasta 
wnosi do Prezydenta Miasta o opracowanie symulacji, ukazującej strukturę 
organizacyjną oświaty gminnej w Kędzierzynie-Koźlu, gdyby gmina ograniczyła 
wydatki oświatowe do poziomu subwencji oświatowej otrzymywanej z budżetu 
państwa”: 
„za” przyjęciem wniosku  oddano 10 głosów, 
„przeciw” 8, 
„wstrzymujących się” 2, 
głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 16, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek został przyjęty, jednak po 
otrzymaniu informacji radnej Doroty Mrówki, iż głosowała „przeciw”, a system 
wykazał jej głos jako nieoddany, a ponadto poinformował, że sam głosował przeciw, 
jednak nie ma pewności, czy przycisnął właściwy przycisk (system wykazał głos „za”) 
– poprosił radcę prawną, czy w tej sytuacji jest podstawa do reasumpcji głosowania. 
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Radca prawny Monika Orpel-Śmigielska stwierdziła, że jej zdaniem jest podstawa do 
reasumpcji. 
 
Przewodniczący Rady Miasta poddał ponownie wniosek pod głosowanie: 
„za” przyjęciem wniosku oddano 9 głosów, 
„przeciw” 9, 
„wstrzymujących się” 2, 
głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 17, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek nie uzyskał akceptacji. 
 
W kolejnym głosowaniu Rada zajęła stanowisko do wniosku radnego Ryszarda 
Masalskiego o treści: „Rada Miasta wnosi do Prezydenta Miasta o opracowanie 
projektu uchwały Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu, będącej jej apelem do 
Najwyższych Organów Państwa Rzeczpospolitej Polskiej o zwiększenie wysokości 
subwencji oświatowej dla gmin prowadzących szkoły podstawowe i gimnazja, w 
których naukę pobierają Polscy uczniowie”: 
„za” przyjęciem wniosku  oddano 21 głosów, 
„przeciw”0, 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 18, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
Wynik głosowania został przyjęty brawami. 
 
Katarzyna Dysarz zwróciła się z wnioskiem do pani prezydent o spowodowanie 
utwardzenia nowej zatoki autobusowej przy ul. Pieszej. 
 
 
Ad 13. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady Miasta Andrzej 
Kopeć zamknął XX sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 

Przewodniczący obrad 
     Andrzej Kopeć 

Sesja zakończyła się o godz. 23:00. 
Protokołowała  H. Olkowska 


